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ОБЩИНСКИ СЪВЕТ  ЯБЛАНИЦА 

 

ПРОТОКОЛ № 16 

 

         Днес 19.12.2024г. от 14.00 часа се проведе извънредно заседание на Общински съвет  

Ябланица. 

         Присъстват 10 общински съветници. Със заявления за отсъствие – г-н Драгомир 

Марков-общ.съветник, а с телефонно обаждане за закъснение - г-н Симо Иванов-общински 

съветник. Отсъства - г-н Стефан Пастирков-общ.съветник. 

         Присъстват: г-н Найден Найденов-кмет на общината, г-жа Цонка Василева-зам.-кмет, г-

н Ивелин Йошев-секретар, г-жа Ваня Иванова-директор Дирекция „СА“, г-жа Людмила 

Стоянова-началник отдел УТР, г-жа Величка Минчева-ст.експ. БТРЗ, г-жа Светла 

Симеонова-ст.експ. ОСЕ, г-н Владимир Василев-мл.експ. СП, г-н Калин Кънчев-кмет с. 

Брестница, г-жа Мая Петкова-кмет с. Орешене, г-жа Николинка Чобанова-кмет с. Малък 

извор, г-жа Невена Давидкова-кмет с. Батулци, г-жа Цецка Цакова-кмет.н-к с. Дъбравата, г-н 

г-н Дако Нанев-кмет.н-к с. Г. Брестница. 

         Присъстват и: г-жа Малина Росманова-секретар НЧ „Наука-1901” гр. Ябланица, г-жа г-

жа Мелани Томова-секретар-библиотекар при НЧ „Пробуда-1926г.” с. Добревци, г-н Мартин 

Мечкаров-секретар-библиотекар НЧ „Христо Ботев – 1929г.“ с. Малък извор. 

         Присъства гражданин. 

         Заседанието откри и ръководи г-н Румен Гаврилов-председател на Общински съвет.  

         Г-н Румен Гаврилов-председател ОбС – поясни, че съгласно чл. 27, ал. 2 от ЗМСМА и 

чл. 73, ал.1 от Правилника за организацията и дейността на ОбС, неговите комисии и 

взаимодействието му с ОбА, заседанието на Общински съвет е законно и могат да започнат 

своята работа. Поясни, че материалите за сесията и проекта за дневния ред са изпратени на 

общинските съветници на 13-ти, в петък и изрази предположение, че през настоящата 

седмица са намерили време, внимателно да се запознаят с тяхното съдържание. Представи 

проекта за дневен ред и поясни, че преди да даде думата за мнения и предложения по така 

представения проект за дневен ред, иска да я поясни, че преди два дни общинските 

съветници са получили един  допълнителен материал на личните си имейл адреси – 

предложение от кмета на общината, относно „Кандидатстване на Община Ябланица с 

проектно предложение по процедура №BG16FFPR002-2.004 „Мерки за изграждане, 

разширяване и/или надграждане на общински/регионални системи за разделно събиране и 

рециклиране на биоразградими отпадъци -втора“ по Приоритет 2 „Отпадъци“ на Програма 

„Околна среда“ 2021-2027.“. Даде думата на инж. Найден Найденов – кмет на общината да 

мотивира внасянето на това предложение в т.нар. “извънреден порядък“ за включване в 

дневния ред на днешното заседание. 

         Г-н Найден Найденов-кмет на общината – обясни, че това предложение е необходимо 

да влезе в дневния ред на днешното заседание на Общински съвет, защото крайният срок за 

кандидатстване е 05.01.2025г.. Ще бъдат отпуснати средства на общините за изграждане на 

системи за разделно събиране на биоразградими битови отпадъци и последващото им 

рециклиране. На проведеното Общо събрание на Регионалното депо се е взело решение да 

кандидатстват заедно - с общините Луковит, Тетевен и Роман. Срокът за кандидатстване е 

ограничен и това е причината, по която се налага това предложение да влезе в проекта за дневен 

ред на днешното заседание. 
         Г-н Румен Гаврилов-председател ОбС - даде думата за мнения, предложения по така 

представения проект за дневен ред и допълнително представеното предложение от кмета на 

общината. 

        Тъй като от страна на присъстващите в залата общински съветници мнения не бяха 

изразени и други предложения не бяха направени, г-н Румен Гаврилов-председател ОбС 

обяви, че преминават към процедура «Гласуване» за включване на нова т. 2.10. в проекта за 

дневен ред. 
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         Общ брой на общинските съветници: 10  /десет/ 

         ГЛАСУВАЛИ: 
         „За” – 10 общински съветници;  

         „Против” – няма; 

         „Въздържали се” – няма. 

         Предложението от Кмета на Общината влиза като т. 2.10. в проекта за дневен ред. 

 

          Г-н Румен Гаврилов-председател ОбС - обяви, че се преминава към процедура 

«Гласуване» за приемане на така формирания проект за дневен ред. 

 

         Общински съвет прие да работи по следния  

 

Дневен ред 

         1. Предложения от Председател Общински съвет: 

             1.1. Избор на юридически консултант за извършване на текуща правна помощ на 

Общински съвет Ябланица. 

            1.2. Приемане на Годишен план за работната на Общински съвет Ябланица през 

2025г. 

         2. Предложения от Кмета на Общината: 

            2.1. Приемане на Наредба за изменение и допълнение на Наредба № 5 за определяне 

размера на местните данъци, касаещо увеличаване на местните данъци в сила от 01.01.2025г. 

            2.2. Одобряване на план-сметка за извършване на дейности по предоставяне на 

услугите по чл. 62 на Закона за местните данъци и такси в населените места в община 

Ябланица за 2025 година и увеличаване на размера на такса битови отпадъци за 2025г. 

            2.3. Използване на средства от месечните обезпечения и отчисления по чл. 60 и чл. 64 

от Закона за управление на отпадъците (ЗУО).  

            2.4. Процедура по обезщетяване на собственици, засегнати от отразяване на явна 

фактическа грешка и нанасяне на действителните координати на язовири на територията на 

община Ябланица.  

            2.5. Учредяване на еднократно право на прокарване на съоръжение на техническата 

инфраструктура през имот – общинска собственост, находящ се в с. Голяма Брестница.  

            2.6. Предоставяне за безвъзмездно право на ползване на част от обект – общинска 

собственост - Спортен комплекс „Изгрев” гр. Ябланица, находящ се в гр. Ябланица, ул. 

„Васил Левски” – ПИ № 87014.701.1012. 

            2.7. Приемане на Културен календар на Община Ябланица за 2025г. 

            2.8. Приемане на Годишна програма за развитие на читалищната дейност в община 

Ябланица за 2025г. 

            2.9.  Приемане на Програма за опазване на околната среда на община Ябланица 2021 - 

2028 г. и приложената към нея на основание чл. 52, ал. 2 от Закона за управление на 

отпадъците, като неразделна част - Програма за управление на отпадъците на община 

Ябланица 2021 – 2028г. 

            2.10. Кандидатстване на Община Ябланица с проектно предложение по процедура 

№BG16FFPR002-2.004 „Мерки за изграждане, разширяване и/или надграждане на 

общински/регионални системи за разделно събиране и рециклиране на биоразградими 

отпадъци -втора“ по Приоритет 2 „Отпадъци“ на Програма „Околна среда“ 2021-2027.“. 

         3. Питания, мнения, разни. 

 

         Общ брой на общинските съветници: 10  /десет/ 

         ГЛАСУВАЛИ: 
         „За” – 10 общински съветници;  

         „Против” – няма; 

         „Въздържали се” – няма. 
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         По точка 1. Предложения от Председател Общински съвет: 

         По точка 1.1. Избор на юридически консултант за извършване на текуща правна 

помощ на Общински съвет Ябланица. 

         Отношение взеха: 

         Г-н Румен Гаврилов-председател ОбС – представи точката и поясни, че като вносител 
ще каже само три изречения. Всеки момент се очаква от Административен съд  Ловеч 

насрочване на дата за заседание по административно дело № 159/2024 г. образувано по 

жалба на кмета на общината срещу Общински съвет Ябланица. Повтори – срещу Общински 

съвет, а не срещу Румен Гаврилов. Предмет на оспорване в това производство е Решение № 

50 по Протокол № 6 от 14.03.2024 г. на Общински съвет Ябланица, с което бе приет  

Бюджета на общината за 2024г. От представеното становище до АС Ловеч е видно,  че 

кметът на общината ще бъде процесуално представен в съдебната зала от адв. Артур С. 

Асланян – адвокат при Софийска адвокатска колегия. Риторично попита общинските 

съветници - защо Общински съвет като ответник по делото, да няма в съдебната зала 

процесуален представител, а кмета, който е жалбоподател да има такъв?!? Още повече, че 

самия Административен съд Ловеч ги уведомява като страна по делото, че с писмена молба 

могат да заявят желание да ползват правна помощ. Имат право на това съгласно Закона за 

правна помощ. Впрочем от вчера имат и нов случай, който ще ги отведе в съда – кметът на 

общината е подал молба до Върховния административен съд за отмяна на Определение № 

11624 от 30.10.2024 г, постановено от ВАС по адм. дело 9265/2024г. Молбата е подадена 

отново чрез адвокат Артур С. Асланян – процесуален представител на Найден Найденов 

кмет на общината. 

         Г-н Иван Георгиев-общ.съветник – уточни, че има предложение за корекция на текста 

на т. 1. и т. 2. от предложението на председател ОбС - да отпадне, където е записано, че ще се 

изплаща месечно възнаграждение, като за тази цел се сключи граждански договор с Николай 

Николов. Новата редакция на проекта за решение да бъде: 
           1. Избира адв. Николай Николов, притежаващ адвокатска карта SAK 11051, издадена на 

12.05.2022 г. от Адвокатска колегия - София, за процесуален представител по съдебни 

производства, по които Общински съвет Ябланица е страна. 

           2. Възлага на кмета на общината при сключен от председателя на Общински съвет 

Ябланица ,,Договор за правна помощ и съдействие“, да изплати на процесуалния представител 

уговорената сума по посочения в договора начин и срок, като съответните средства бъдат 

разходвани от Дейност 123 ,,Общински съвет“ по бюджета на Община Ябланица. 

          Така, както е посочено и в Правилника за организацията и дейността на Общински 

съвет. 

         Г-н Румен Гаврилов-председател ОбС – поясни, че като вносител на основното 

предложение го оттегля и даде думата за мнения и предложения по така представеното 

предложение от страна на г-н Иван Георгиев-общ.съветник.  

         Г-н Иван Георгиев-общ.съветник – отбеляза, че доколкото му е известно адв. Артур 

Асланян е назначен като консултант по отношение на разработването и кандидатстването с 

проекти от страна на Общината.  

         Г-н Румен Гаврилов-председател ОбС – попита общинските съветници има ли някой 

против по току що направеното процедурно предложение от негова страна, с което си 

оттегля предложението? 

         Нито един от общинските съветници не изрази отрицателен вот. 

         Г-н Гаврилов-председател ОбС – обяви, че преминават към процедура „Гласуване“ на 

основание чл. 27, ал. 5 от ЗМСМА за приемане на направеното предложение от страна на г-н 

Иван Георгиев-общ.съветник. 

 

         По т. 1.1. Общински съвет прие 

РЕШЕНИЕ 

 № 178 

гр. Ябланица, 19.12.2024г. 
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         Относно: Избор на юридически консултант за извършване на текуща правна помощ на 

Общински съвет Ябланица. 

 

         На основание чл. 21, ал. 1, т. 6, ал. 2 и чл. 25, т. 6 от Закона за местното самоуправление 

и местната администрация, във връзка с чл. 8 и чл. 17, ал. 1 от 

Административнопроцесуалния кодекс /АПК/, чл. 36, ал. 2 от Закона за адвокатурата, чл. 20, 

т. 23 от Правилника за организацията и дейността на Общински съвет, неговите комисии и 

взаимодействието му с Общинска администрация, за мандат 2023-2027г. 

 

ОБЩИНСКИ СЪВЕТ ЯБЛАНИЦА 

РЕШИ: 

 
           1. Избира адв. Николай Николов, притежаващ адвокатска карта SAK 11051, издадена на 

12.05.2022 г. от Адвокатска колегия - София, за процесуален представител по съдебни 

производства, по които Общински съвет Ябланица е страна. 

           2. Възлага на кмета на общината при сключен от председателя на Общински съвет 

Ябланица ,,Договор за правна помощ и съдействие“, да изплати на процесуалния представител 

уговорената сума по посочения в договора начин и срок, като съответните средства бъдат 

разходвани от Дейност 123 ,,Общински съвет“ по бюджета на Община Ябланица. 

 

         Общ брой на общинските съветници: 10  /десет/ 

         ГЛАСУВАЛИ: 
         „За” – 7 общински съветници – Иван Иванов, Иван Георгиев, Любен Василев, 

Мариян Иванов, Милен Миленов, Румен Гаврилов, Янислав Костов;  

         „Против” – няма; 

         „Въздържали се” – 3 общински съветници – Велизар Николаев, Иван Николов, 

Полина Иванова. 

 

         По точка 1.2. Приемане на Годишен план за работната на Общински съвет Ябланица 

през 2025г. 

         Отношение взеха: 

         Г-н Румен Гаврилов-председател ОбС – представи точката и поясни, че в чл. 61, ал. 1 от 

Правилника за организацията и дейността на ОбС Ябланица, неговите комисии и 

взаимодействието му с ОбА за мандат 2023-2027 г. е предвидено приемането на Годишен 

план за работната на Общински съвет Ябланица през съответната година. Този план няма 

изчерпателен характер, но следва логиката на задължителните въпроси, които общинския 

съвет трябва да разгледа във връзка с изпълнение на нормативните актове от по-висок ранг. 

Графикът за заседанията на общински съвет, който е неразделна част от плана е съобразен 

със сроковете, предвидени в Правилника за организацията и дейността на общинския съвет 

Ябланица, относно внасянето, разглеждането и обсъждането на проектите за решения. 

Приемането на плана за работата на общинския съвет през 2025г. цели осигуряване на 

ритмичност и предварително планиране на дейността на съвета, за по-добра предварителна 

подготовка и информираност на общинските съветници, както на служителите от общинска 

администрация. 

          Г-н Найден Найденов-кмет на общината – изрази мнение, че плана е доста обемист, 

доста бюрократичен. В него има доста излишни справки, които трябва да се представят в 

Общински съвет, а същевременно Администрацията е доста натоварена. Това означава 30 

дни от седмицата да правят само справки. Отново повтори, че Администрацията е доста 

натоварена, но ще се опитат да се справят.  

 

         Обявена процедура „Гласуване“ за приемане предложението за решение представено от 

председател Общински съвет. 
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         По т. 1.2. Общински съвет прие 

РЕШЕНИЕ 

 № 179 

гр. Ябланица, 19.12.2024г. 

 

         Относно: Приемане на Годишен план за работната на Общински съвет Ябланица през 

2025г. 

 

         На основание чл. 21, ал. 2 от ЗМСМА във връзка с чл. 61, ал. 1 от Правилника за 

организацията и дейността на Общинския съвет, неговите комисии и взаимодействието му с 

общинска администрация, за мандат 2023-2027г. 

 

ОБЩИНСКИ СЪВЕТ ЯБЛАНИЦА 

РЕШИ: 

 

      1. Приема Годишен план за работата на Общински съвет Ябланица през 2025г. 

 

         Общ брой на общинските съветници: 10  /десет/ 

         ГЛАСУВАЛИ: 
         „За” – 9 общински съветници;  

         „Против” – няма; 

         „Въздържали се” – 1 общински съветници. 

 

         По точка 2. Предложения от Кмета на Общината: 

         По точка 2.1. Приемане на Наредба за изменение и допълнение на Наредба № 5 за 

определяне размера на местните данъци, касаещо увеличаване на местните данъци в сила от 

01.01.2025г. 

        Отношение взеха: 

         Г-н Румен Гаврилов-председател ОбС – представи точката и предложението за решение 

представено от ПК „Бюджет и финанси, общинска собственост, инвестиционна политика, 

европейски и национални програми и проекти, търговия, услуги и заетост”. 

         Г-н Найден Найденов-кмет на общината – поясни, че при изготвяне на предложение са 

имали в предвид, че цените на абсолютно всичко са се вдигнали. Вдига се и минималната 

средна заплата. С това предложение се прави опит за плавно вдигане на данъците с оглед на 

това, че от следващата година това вдигане ще бъде с 60%. В текста на предложението са 

дадени примери със средно-големи имоти в Ябланица, като вдигането ще е между 10-15лв. 

на имот. Това, което председателят е казал, за данъчната оценка, не е работа на Общината. 

Държавата, е тази, която определя с методика начина на изчисляване на данъчната оценка на 

имотите. Администрацията единствено могат да променят данъците, поетапно, за да не го 

усетят стресово гражданите. Това са и препоръките на Министерство на финансите, и на 

Национално сдружение на общините в РБългария. Това е идеята на това предложение – 

плавно, постепенно вдигане на данъците. Доста примери са дадени. Тяхно задължение е да 

определят размера на данъците, защото това са собствените приходи на Общината. А със 

собствените приходи могат да бъдат използвани за абсолютни всичко в общината, за 

населените места, за всякакъв вид разходи. Докато данък смет може да се използва само за 

дейности свързани с битовите отпадъци. 

 

         Г-н Симо Иванов-общ.съветник се включи в заседанието на Общински съвет. 

 

         Г-жа Цонка Василева-зам.-кмет – обясни, че данъчната оценка на имотите е разписана 

точно в Закона за местните данъци и такси, там са разписани и методите, по които тя се 
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определя. Общинска администрация няма как да я промени, нито могат да вземат решение за 

нейната промяна. В Закона за местните данъци и такси, приложение № 2, ясно е посочено, 

как се определя данъчната оценка. Изброени са различни норми и коефициенти - вида на 

имота, местонахождението, площта, наличие на инфраструктура, височина на застрояване и 

т.н.. 

         Г-н Румен Гаврилов-председател ОбС – уточни, че имат право да определят размера на 

местните данъци от 2007г., а методиката за начина на изчисляване на данъчната оценка е 

приета 2008г. Да, както заместник-кмета е казал, те не могат да се произнесат с решение, с 

което да променят този начин на изчисляване, който е посочен от държавата. Но за него, това 

не е нормално, от 2008г. насам, да не се промени нищо. Лично той, ще гласува против 

предложението на кмета на общината за увеличаване на данъците върху недвижимите и 

превозните средства, считано от 01.01.2025г. Още повече, че самата държава планира в 

бюджета за 2025 година мярка, която може да се нарече „данъчна амнистия“ или „данъчната 

ваканция“. На мнение е, че със запазване на сегашния размер на данъците ще се стимулират 

гражданите и представителите на бизнеса на територията на общината, да извършват повече 

правни сделки с недвижими имоти и превозни средства на територията на Община 

Ябланица. Още повече, че в досегашната практика на общинска администрация по събиране 

на този вид данък се наблюдава следната тенденция: - за да пестят средства от данъци, 

гражданите и фирмите масово сключват сделките с недвижими имоти и превозни средства на 

цени, близки до данъчната оценка на имота, или застрахователна стойност на превозното 

средство, които по принцип са много по-ниски от пазарните. От тези действия губи 

общината, която не събира реалния размер на данъка при изповядване на сделката. Община 

Ябланица има интерес сделките с недвижими имоти и превозни средства да се увеличат 

многократно и същите да бъдат на реална пазарна цена, тъй като това ще повиши приходите 

в общинския бюджет. Ако се запази сегашния размер на данъка при придобиване, това ще 

доведе до ръст на правните сделки с предмет прехвърляне или учредяване на вещни права 

върху недвижими имоти и превозни средства на територията на общината на реална цена на 

прехвърленото имущество. Ако има ръст в приходите на общината, това би довело до 

възможност на общината да поддържа адекватна пътна инфраструктура, която да обслужва 

тези сгради и улеснява достъпа на техните собственици, ползватели и наематели, а именно 

улици, пътища, алеи, тротоари и зелени площи. От друга страна, те, общинските съветници 

като представители на хората, които са ги изпратили в тази зала, трябва според него, 

всячески да се стремят в това трудно време  да защитават техния интерес и да разпределят 

справедливо данъчното бреме между данъчните субекти и в същото време да осигурят 

средства за нормалното функциониране на общината, управлението на отпадъците и 

поддръжка на публичната инфраструктура и зелената система. Една много отговорна и смее 

да каже трудна задача.    Към настоящия момент е налице дисбаланс между задълженията за 

такса битови отпадъци и тези за данък върху недвижимите имоти. Поради това, 

целесъобразно и в интерес на местната общност е данъка върху недвижимите имоти и 

превозните средства да не се пипа за сметка на предложеното в следващата точка от дневния 

ред увеличение на такса битови отпадъци за гражданите. Изрази мнение, че така ще се 

получи едно балансирано обременяване на гражданите на Община Ябланица и при запазване 

на настоящия процент на събираемост, да се повишат реалните приходи в бюджета на 

общината. 
          Г-н Иван Николов-общ.съветник – поясни, че си е направил труда да провери в 

няколко общини, техните наредби за местните данъци и такси. Даде пример с Община 

Правец, която е актуализирала наредбата за местните данъци през 2018г. и 2020г., като 

размерите на техните данъци са на нивата на тези, които кмета на общината предлага. 

Подчерта, че е разглеждал наредбите само на сходни общини – като брой население и т.н. 

         Г-н Иван Георгиева-общ.съветник – предложи да преминат към процедура „Гласуване“. 

         Г-н Румен Гаврилов-председател ОбС – уточни, че преминават към процедура 

„Гласуване“ на основание чл. 27, ал. 5 от ЗМСМА, като тя ще се проведе по отдалеченост на 
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направените предложения, а именно първо ще гласуват предложението представено от кмета 

на общината, а след това предложението направено от ПК „Бюджет и финанси, общинска 

собственост, инвестиционна политика, европейски и национални програми и проекти, 

търговия, услуги и заетост”. 

 

         Общ брой на общинските съветници: 11  /единадесет/ 

         ГЛАСУВАЛИ: 
         „За” – 4 общински съветници – Велизар Николаев, Иван Николов, Полина Иванова, 

Симо Иванов;  

         „Против” – 1 общински съветник – Румен Гаврилов; 

         „Въздържали се” –  6 общински съветници – Иван Иванов, Иван Георгиев, Любен 

Василев, Мариян Иванов, Милен Миленов, Янислав Костов. 

         Предложението на Кмета на Общината не се приема. 

 

         Процедура „Гласуване“ на основание чл. 27, ал. 5 от ЗМСМА за приемане 

едновременно предложението направено от страна ПК „Бюджет и финанси, общинска 

собственост, инвестиционна политика, европейски и национални програми и проекти, 

търговия, услуги и заетост” и приложени мотиви. 

 

         По т. 2.1. Общински съвет прие 

РЕШЕНИЕ 

 № 180 

гр. Ябланица, 19.12.2024г. 
 

         Относно: Приемане на Наредба за изменение и допълнение на Наредба № 5 за 

определяне размера на местните данъци, касаещо увеличаване на местните данъци в сила от 

01.01.2025г. 

 

         На основание чл. 21, ал. 1, т. 6 и ал. 2 от ЗМСМА, във връзка с чл. 1, ал. 2 от Закона за 

местните данъци и такси. 

 

ОБЩИНСКИ СЪВЕТ ЯБЛАНИЦА 

РЕШИ: 

 

         1. Не приема представения проект на Наредба за изменение и допълнение на Наредба № 

5 за определяне размера на местните данъци. 

 

          МОТИВИ: Позовавайки се на чл. 8 от Закона за нормативните актове, че всеки 

общински съвет може да издава наредби, с които да урежда съобразно нормативните актове 

от по-висока степен неуредени от тях обществени отношения с местно значение и Закон за 

местните данъци и такси, с който законодателят е предоставил  правомощие на органите на 

местно самоуправление - общинските съвети, да определят размерите на местните данъци, 

към настоящия момент Общински съвет Ябланица счита за нецелесъобразно приемането на 

изменения и допълнения в Наредбата № 5 в тази й част, която е предложена от кмета на 

общината. Целта на решението на съвета  за запазването на сегашния размер на данъците е 

да се стимулират гражданите и представителите на бизнеса на територията на общината, да 

извършват повече правни сделки с недвижими имоти и превозни средства на територията на 

Община Ябланица.  Със запазения размер на данък при придобиване през 2025г. ще се 

стимулира строителния бранш, бизнесът и гражданите, извършващи възмездни сделки с 

имущество. Разчита се това да доведе до увеличение на възмездните сделки с недвижими 

имоти и превозни средства, което от своя страна ще увеличи приходите в общинския 

бюджет. Режимът на облагане с данък при придобиване на имущества по дарение и 

възмезден начин е регламентиран в чл. 44-51 от Закона за местните данъци и такси. Обект на 
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облагане с данък са недвижимите имоти, ограничените вещни права върху тях и моторните 

превозни средства, придобити по дарение и възмезден начин. Данъчно задължени лица са 

приобретателите на имущества. В досегашната практика на общинска администрация по 

събиране на този вид данък се наблюдава следната тенденция: за да пестят средства от 

данъци, гражданите и фирмите масово сключват сделките с недвижими имоти и превозни 

средства на цени, близки до данъчната оценка на имота, или застрахователна стойност на 

превозното средство, които по принцип са много по-ниски от пазарните. От тези действия 

губи Общината, която не събира реалния размер на данъка при изповядване на сделката. 

Община Ябланица има интерес сделките с недвижими имоти и превозни средства да се 

увеличат многократно и същите да бъдат на реална пазарна цена, тъй като това ще повиши 

приходите в общинския бюджет. Ако се запази размерът на данък при придобиване през 

2025г., това ще доведе до ръст на правните сделки с предмет прехвърляне или учредяване на 

вещни права върху недвижими имоти и превозни средства на територията на общината на 

реална цена на прехвърленото имущество. Ако има ръст в приходите на общината, това би 

довело до възможност на общината да поддържа адекватна пътна инфраструктура, която да 

обслужва тези сгради и улеснява достъпа на техните собственици, ползватели и наематели, а 

именно улици, пътища, тротоари и зелени площи. Още повече, че държавата планира в 

бюджета за 2025 година мярка, която може да наречем „данъчна амнистия“ или „данъчната 

ваканция“. 

       Увеличението на местни данъци и такси трябва да бъде последният инструмент на 

Общинската администрация за генериране на финансов ресурс за покриване на разходите на 

общината 

 

         Общ брой на общинските съветници: 11  /единадесет/ 

         ГЛАСУВАЛИ: 
         „За” – 7 общински съветници – Иван Иванов, Иван Георгиев, Любен Василев, 

Мариян Иванов, Милен Миленов, Румен Гаврилов, Янислав Костов;  

         „Против” –  4 общински съветници – Велизар Николаев, Иван Николов, Полина 

Иванова, Симо Иванов; 

         „Въздържали се” – няма. 

 

         По точка 2.2. Одобряване на план-сметка за извършване на дейности по предоставяне 

на услугите по чл. 62 на Закона за местните данъци и такси в населените места в община 

Ябланица за 2025 година и увеличаване на размера на такса битови отпадъци за 2025г. 

         Отношение взеха: 

         Г-н Румен Гаврилов-председател ОбС – представи точката и даде думата на ПК 

„Териториално развитие, инфраструктура и благоустрояване, селско и горско стопанство, 

транспорт, екология“. 

         Г-н Любен Василев-председател ПК – представи предложението за решение на 

постоянната комисия. 

         Г-н Иван Георгиева-общ.съветник – отбеляза, че Бюджетната комисия е подкрепила 

това предложение, да се поеме тази тежест, защото нещата които се случват на територията 

на общината по отношение на чистотата не са никак добре. Увеличавайки размер на таксата 

се цели, всички усилия и средства да бъдат насочени към почистване на всички тези боклуци 

и подобряване на приветливия вид. 

         Г-н Румен Гаврилов-председател ОбС – поясни, че основния мотив за запазване на 

ставките през годините от 2020г. насам е бил да не се увеличава данъчната тежест за 

населението и фирмите на територията на общината. В дългосрочен план обаче, това създава 

диспропорции спрямо очакванията на гражданите към общината за подобряване на 

инфраструктурата и нормално функциониране на общинските служби. Общоизвестен факт 

са увеличенията на цените на енергоносителите, увеличенията в размера на 

възнагражденията за персонала, минималната работна заплата, общото поскъпване на 
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суровините, горивата, материалите и достигната рекордна инфлация в страната. Тези 

негативни икономически процеси повлияват и на разходите по предоставянето на услугите 

по отношение на чистотата и свързаните с битовите отпадъци разходи от Община Ябланица. 

За да съумее общината да запази минимум същото ниво на качеството на услугите е 

необходимо съответните такси да бъдат актуализирани. Измененията на ставките за такса за 

битови отпадъци (ТБО), които се предлагат с настоящото предложение от кмета на 

общината, са пряко свързани с осигуряване на по-качествена услуга по сметосъбиране и 

извозване на смесените битови отпадъци, поддържане на чистотата на териториите за 

обществено ползване и обезвреждането на отпадъците, както и поне частично 

възстановяване на разходите, които общината прави за предоставяне на услугите. 
 

         Поради липса на други изказвания и коментари г-н Румен Гаврилов-председател ОбС 

обяви, че се преминава към процедура „Гласуване“ на основание чл. 27, ал. 5 от ЗМСМА за 

приемане на представеното предложение от кмета на общината, подкрепено от ПК 

„Териториално развитие, инфраструктура и благоустрояване, селско и горско стопанство, 

транспорт, екология“ и ПК „Бюджет и финанси, общинска собственост, инвестиционна 

политика, европейски и национални програми и проекти, търговия, услуги и заетост“. 
 

         По т. 2.2. Общински съвет прие 

РЕШЕНИЕ 

 № 181 

гр. Ябланица, 19.12.2024г. 
 

         Относно: Одобряване на план-сметка за извършване на дейности по предоставяне на 

услугите по чл. 62 на Закона за местните данъци и такси в населените места в община 

Ябланица за 2025 година и увеличаване на размера на такса битови отпадъци за 2025г. 
 

          На основание чл. 21, ал. 1, т. 6, т. 7 и т. 23 от ЗМСМА, чл. 8, ал. 1 и ал. 4, чл. 9, чл. 66, 

ал. 1 и ал. 3, т. 2 от Закона за местните данъци и такси. 

 

ОБЩИНСКИ СЪВЕТ ЯБЛАНИЦА 

РЕШИ: 
 

           1. Одобрява разходите за услугите по събиране и транспортиране на битови отпадъци 

до съоръжения и инсталации за тяхното третиране, третиране на битовите отпадъци в 

съоръжения и инсталации и поддържане на чистотата на териториите за обществено 

ползване по населени места в общината за всяка дейност за 2025 г., както следва:  

Основание Закон за 

местните данъци и 

такси /ЗМДТ/ 

Дейност Разходи за 

2024г. в лв. 

/план/ 

Разходи за 

2025г. в лв. 

/план/ 
Чл. 66, ал. 1, т. 1 Разходи за събиране на битовите 

отпадъци и транспортирането им до 

инсталации и съоръжения за третирането 

им, както и осигуряване на съдове за 

събиране на битовите отпадъци, с 

изключение на разделното събиране, 

предварителното съхраняване и 

транспортирането на битовите отпадъци, 

попадащи в управлението на масово 

разпространени отпадъци по Закона за 

управление на отпадъците. 

248 455,96 293 121,90 

Чл. 66, ал. 1, т. 2  Разходи за третиране на битови отпадъци, 

необхванати в управлението на масово 

разпространените отпадъци, както и 

проучване, проектиране, изграждане, 

217 725,00 239 497,50 
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поддържане, експлоатация, закриване и 

мониторинг на депата за битови отпадъци 

и/или други инсталации или съоръжения 

за оползотворяване и/или обезвреждане 

на битови отпадъци, от които: 

 - обезпечения по чл. 60 от Закона за 

управление на отпадъците /ЗУО/ 

8 625,00 9 487,50 

 - отчисления по чл. 64 от Закона за 

управление на отпадъците /ЗУО/ 

142 500,00 156 750,00 

 - такса депониране на битови отпадъците 

/БО/ на Регионално депо Луковит 

66 600,00 73 260,00 

Чл. 66, ал. 1, т. 3 Разходи за поддържане на чистотата на 

уличните платна, площадите, алеите, 

парковите и другите територии от 

населените места и селищните 

образувания в общината, предназначени 

за обществено ползване, от които: 

127 300,00 133 000,00 

 - за почистване на улични платна, 

площади, алеи, паркове и други 

пространства 

95 475,00 76 000,00 

 - за снегопочистване на улична мрежа 0,00 20 000,00 

 - за закриване на нерегламентирани 

сметища 

31 825,00 37 000,00 

І. ОЧАКВАНИ 

ПРИХОДИ 

Общо 479 292,85 525 619,40 

 - в т.ч. такса битови отпадъци 426 717,85 478 282,65 

 - в т.ч. недобори от такса битови 

отпадъци 

52 575,00 47 336,75 

    

ІІ. ОЧАКВАНИ 

РАЗХОДИ 

Общо 0,00 665 619,40 

    

ІІІ. ДОФИНАНСИРАНЕ Общо 0,00 140 000,00 

 - в т.ч. отчисления по Закона за 

управление на отпадъците /ЗУО/ 
114 188,11 140 000,00 

 

         2. Определя размер в промили за такса битови отпадъци за недвижими имоти, 

находящи се в райони с организирано сметосъбиране и извозване на битови отпадъци, 

считано от 01.01.2025г., както следва: 

          2.1. за град Ябланица: 
Размер на промила на такса битови отпадъци /ТБО/ по компоненти от Закона за 

местните данъци и такси /ЗМДТ/ за имоти на физически лица 

Основание Закона за местните 

данъци и такси /ЗМДТ/ 

Компоненти на такса битови 

отпадъци /ТБО/ 

Промил за 

жилищни 

имоти 

Промил за 

нежилищни 

имоти 

Промили за 

незастроени 

имоти 

Чл. 66, ал. 1, т. 1 – събиране и 

транспортиране 

3,20 3,20 0,00 

Чл. 66, ал. 1, т. 2 - третиране 2,80 2,80 0,50 

Чл. 66, ал. 1, т. 3 – поддържане 

на чистотата 

4,00 4,00 4,00 

Общо промил 10,00 10,00 4,50 

 
Размер на промила на такса битови отпадъци /ТБО/ по компоненти от Закона за 

местните данъци и такси /ЗМДТ/ за имоти на юридически лица 
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Основание Закона за местните 

данъци и такси /ЗМДТ/ 

Компоненти на такса битови 

отпадъци /ТБО/ 

Промил за 

жилищни 

имоти 

Промил за 

нежилищни 

имоти 

Промили за 

незастроени 

имоти 

Чл. 66, ал. 1, т. 1 – събиране и 

транспортиране 

2,00 2,00 0,00 

Чл. 66, ал. 1, т. 2 - третиране 2,80 2,80 0,50 

Чл. 66, ал. 1, т. 3 – поддържане на 

чистотата 

3,50 3,50 3,50 

Общо промил 8,30 8,30 4,00 

 

           2.2. За населените места: с. Батулци, с. Брестница, с. Голяма Брестница, с. 

Добревци, с. Дъбравата с. Златна Панега, с. Малък извор и с. Орешене: 
Размер на промила на такса битови отпадъци /ТБО/ по компоненти от Закона за 

местните данъци и такси /ЗМДТ/ за имоти на физически лица 

Основание Закона за местните 

данъци и такси /ЗМДТ/ 

Компоненти на такса битови 

отпадъци /ТБО/ 

Промил за 

жилищни 

имоти 

Промил за 

нежилищни 

имоти 

Промили за 

незастроени 

имоти 

Чл. 66, ал. 1, т. 1 – събиране и 

транспортиране 

3,20 3,20 0,00 

Чл. 66, ал. 1, т. 2 - третиране 2,80 2,80 0,50 

Чл. 66, ал. 1, т. 3 – поддържане 

на чистотата 

4,00 4,00 4,00 

Общо промил 10,00 10,00 4,50 

 
Размер на промила на такса битови отпадъци /ТБО/ по компоненти от Закона за 

местните данъци и такси /ЗМДТ/ за имоти на юридически лица 

Основание Закона за местните 

данъци и такси /ЗМДТ/ 

Компоненти на такса битови 

отпадъци /ТБО/ 

Промил за 

жилищни 

имоти 

Промил за 

нежилищни 

имоти 

Промили за 

незастроени 

имоти 

Чл. 66, ал. 1, т. 1 – събиране и 

транспортиране 

2,00 2,00 0,00 

Чл. 66, ал. 1, т. 2 - третиране 2,80 2,80 0,50 

Чл. 66, ал. 1, т. 3 – поддържане на 

чистотата 

3,50 3,50 3,50 

Общо промил 8,30 8,30 4,00 

 

         Общ брой на общинските съветници: 11  /единадесет/ 

         ГЛАСУВАЛИ: 
         „За” – 11 общински съветници – Велизар Николаев, Иван Иванов, Иван Николов, 

Иван Георгиев, Любен Василев, Мариян Иванов, Милен Миленов, Полина Иванова, 

Румен Гаврилов, Симо Иванов, Янислав Костов;  

         „Против” – няма; 

         „Въздържали се” – няма. 

 

         По точка 2.3. Използване на средства от месечните обезпечения и отчисления по чл. 60 

и чл. 64 от Закона за управление на отпадъците (ЗУО).  

         Отношение взеха: 

           Г-н Румен Гаврилов-председател ОбС – представи точката и даде думата на 

председателя на ПК „Териториално развитие, инфраструктура и благоустрояване, селско и 

горско стопанство, транспорт, екология“. 
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         Г-н Любен Василев-председател ПК – представи предложението за решение на 

постоянната комисия. 

         Г-н Румен Гаврилов-прездесдател ОбС – поясни, че предложението-становище на ПК 

„Бюджет и финанси, общинска собственост, инвестиционна политика, европейски и 

национални програми и проекти, търговия, услуги и заетост“ е идентично. Даде думата за 

мнения и предложения по т. 2.2. 

         Тъй като такива не бяха направени, г-н Гаврилов-председател ОбС, уточни че 

преминават към процедура „Гласуване“ на основание чл. 27, ал. 5 от ЗМСМА за приемане на 

представеното предложение за решение от кмета на общината, подкрепено от ПК 

„Териториално развитие, инфраструктура и благоустрояване, селско и горско стопанство, 

транспорт, екология“ и ПК „Бюджет и финанси, общинска собственост, инвестиционна 

политика, европейски и национални програми и проекти, търговия, услуги и заетост“. 

 

         По т. 2.3. Общински съвет прие 

РЕШЕНИЕ 

 № 182 

гр. Ябланица, 19.12.2024г. 
 

         Относно: Използване на средства от месечните обезпечения и отчисления по чл. 60 и 

чл. 64 от Закона за управление на отпадъците (ЗУО).  

 

         На основание чл. 21, ал. 1, т. 6, т. 23 от ЗМСМА, във връзка с §3 от Преходните и 

заключителни разпоредби на Закона за изменение и допълнение на Закона за местните 

данъци и такси. 

ОБЩИНСКИ СЪВЕТ ЯБЛАНИЦА 

РЕШИ: 
 

         1. Дава съгласие натрупаните средства от отчисления и обезпечения по чл. 60, ал. 2, т. 1 

и т. 2, и по чл. 64, ал. 1 от Закона за управление на отпадъците за 2024г. да се разходват за 

дейности, свързани с управление на отпадъците чрез вътрешни компенсирани промени, без 

да се изменя приетия начин за определяне и размер на таксата за битови отпадъци, както 

следва: 

         1.1. За заплащане на обезпечения и отчисления по чл. 60, ал. 2, т. 1 и чл. 64, ал. 1 от 

Закона за управление на отпадъците за 2025г. – 140 000,00 лв.; 

         1.2.  За дофинансиране на разходите по чл. 62 от Закона за местните данъци и такси при 

неизпълнение на приходите от такса „Битови отпадъци” – 12 000,00 лв. (посочената сума е 

прогнозна на база заложените в план-сметката за извършване на дейности по предоставяне 

на услугите по чл. 62 от Закона за местните данъци и такси /ЗМДТ/ за 2024г., количества 

твърди битови отпадъци за депониране). 

 

         Общ брой на общинските съветници: 11  /единадесет/ 

         ГЛАСУВАЛИ: 
         „За” – 11 общински съветници – Велизар Николаев, Иван Иванов, Иван Николов, 

Иван Георгиев, Любен Василев, Мариян Иванов, Милен Миленов, Полина Иванова, 

Румен Гаврилов, Симо Иванов, Янислав Костов;  

         „Против” – няма; 

         „Въздържали се” – няма. 

 

         По точка 2.4. Процедура по обезщетяване на собственици, засегнати от отразяване на 

явна фактическа грешка и нанасяне на действителните координати на язовири на 

територията на община Ябланица.  

         Отношение взеха: 
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           Г-н Румен Гаврилов-председател ОбС – представи точката и предложението за 

решение представено от ПК „Бюджет и финанси, общинска собственост, инвестиционна 

политика, европейски и национални програми и проекти, търговия, услуги и заетост”. 

Допълнително внесе яснота, като заяви, че обособяването на общинската собственост е 

започнало с приемането на Закона за местното самоуправление  и местната администрация 

през 1991г. В него за първи път е регламентирано кои имоти са общинска собственост, 

съгласно новата редакция на чл. 6 от Закона за собствеността, дадена с § 6 от Преходните и 

заключителните разпоредби на ЗМСМА, и кои имоти, дотогава държавна собственост, 

преминават в собственост на общините с влизане в сила на ЗМСМА – § 7 от Преходните и 

заключителните разпоредби на закона. В периода след 1996г. режимът на вещите – общинска 

собственост, се урежда от Закон за общинската собственост. С приемането на този закон е 

извършено окончателното обособяване на общинската собственост от държавната. Според 

този закон, общинската собственост е публична и частна. Съгласно чл. 7 от ЗОС имотите – 

публична общинска собственост не могат да се придобиват по давност. Имотите и вещите 

публична собственост имат специален режим на управление и разпореждане, като не могат 

да се отчуждават и прехвърлят в собственост на трети лица. Повтори – имоти-публична 

общинска собственост не могат да се прехвърлят в собственост на трети лица, на друга 

община, търговско дружество, кооперация, сдружение с нестопанска цел или физическо 

лице. Единствено и само в полза на държавата може да се прехвърли такъв имот, като в този 

случай публичния характер на собствеността не може да се променя от новия собственик-

държавата. Само и единствено имотите и вещите-частна общинска собственост, могат да 

бъдат обект на разпореждане - чл.7, ал. 3 от ЗОС. С други думи казано собствениците на 

засегнатите от т.нар. “явна техническа грешка“ имоти и техните наследници могат да влязат 

във владение само на частна собственост, за разлика от общините и държавата, които могат 

да притежават и имоти, представляващи публична собственост. Изрази личното си 

притеснение да не би правния отдел на Областния управител да обяви тяхното решение в 

частта му по т. 4 и т. 5 за незаконосъобразно. Поясни, че разпореждането с недвижим имот, 

публична общинска собственост от физическо лице е нищожно като осъществено с имот, 

изключен от гражданския оборот и от субект, който не може да го притежава, тъй като такъв 

субект може да бъде само и единствено общината. Този юридически факт е налице както при 

административния акт за обезщетяване, който е незаконосъобразен, тъй като нарушава чл. 7, 

ал.4 ЗОС, така и при договора, с предмет имот- публична общинска собственост, с което е 

нарушен чл.7, ал.2, изр.1 от същия закон. Поотделно и заедно възражението за 

незаконосъобразност на административния акт за обезщетяване с имот публична общинска 

собственост – чл.17, ал.2 от ГПК, както и това за нищожност на договора за обезщетяване с 

този имот поради невъзможен предмет, могат да бъде направени не само от областния 

управител, но и от трето лице.  Затова той лично ще се въздържи от гласуване по тази точка 

от дневния ред и предложи на следващо заседание на Общински съвет да бъде представено 

предложение за промяна на собствеността от публична в частна общинска. 

          Г-н Иван Георгиев-общ.съветник – уточни, че той няма да участва в процедурата 

„Гласуване“ поради факта, че е засегнато лице по отношение на имотите, които подлежат на 

възстановяване и спазване от негова страна на разпоредбите на определени нормативни 

актове. 

         Обявена процедура „Гласуване“ на основание чл. 27, ал. 5 от ЗМСМА за приемане на 

предложението за решение представено от кмета на общината и подкрепено от ПК „Бюджет 

и финанси, общинска собственост, инвестиционна политика, европейски и национални 

програми и проекти, търговия, услуги и заетост“ и ПК „Териториално развитие, 

инфраструктура и благоустрояване, селско и горско стопанство, транспорт, екология“. 

 

         Общ брой на общинските съветници: 11  /единадесет/ 

         ГЛАСУВАЛИ: 
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         „За” – 5 общински съветници – Велизар Николаев, Иван Иванов, Иван Николов, 

Полина Иванова, Симо Иванов;  

         „Против” – няма; 

         „Въздържали се” –  4 общински съветници – Мариян Иванов, Милен Миленов, 

Румен Гаврилов, Янислав Костов. 

         Предложението от Кмета на Общината не се приема. 

 

         Г-н Любен Василев-общ.съветник извън залата по време на проведената 

процедура „Гласуване“. 

         Г-н Иван Георгиев-общ.съветник – не участва в проведената процедура 

„Гласуване“ с оглед спазване разпоредбите на чл. 73-79 от Закона за противодействие 

на корупцията. 

 

         Г-н Румен Гаврилов-председател ОбС – предложи да прегласуват предложението за 

решение представено от кмета на общината, без цитираните от него, самият  т. 4. и т. 5., 

които влизат в противоречие с чл. 7, ал. 4 от Закона за общинската собственост. 

         Нито един от общинските съветници не изрази отрицателен вот. 

 

         Обявена процедура „Гласуване“ на основание чл. 27, ал. 5 от ЗМСМА за приемане 

предложението за решение представено от кмета на общината, подкрепено от ПК „Бюджет и 

финанси, общинска собственост, инвестиционна политика, европейски и национални 

програми и проекти, търговия, услуги и заетост“ и ПК „Териториално развитие, 

инфраструктура и благоустрояване, селско и горско стопанство, транспорт, екология“, без 

цитираните т. 4. и т. 5., които влизат в противоречие с чл. 7, ал. 4 от Закона за общинската 

собственост, като съответно номерацията на точките в проекта за решение се изпишат в 

последващ порядък. 

 

         По т. 2.4. Общински съвет прие 

РЕШЕНИЕ 

 № 183 

гр. Ябланица, 19.12.2024г. 

 

         Относно: Процедура по обезщетяване на собственици, засегнати от отразяване на явна 

фактическа грешка и нанасяне на действителните координати на язовири на територията на 

община Ябланица.  

 

         На основание  чл. 21, ал. 1, т. 8 и ал. 2 от Закона за местното самоуправление и местната 

администрация, във връзка с чл. 19, ал. 18 и чл. 45ж, ал. 2 от Правилника за прилагане на Закона 

за собствеността и земеделските земи, § 27, ал. 2, т. 3 от Преходните и заключителни разпоредби 

към Закона за изменение и допълнение на Закона за собствеността и ползването на земеделските 

земи, чл. 10б, ал. 2, т. 1 от Закона за собствеността и ползването на земеделските земи. 

 

ОБЩИНСКИ СЪВЕТ ЯБЛАНИЦА 

РЕШИ: 

 

         1. Предоставя в съсобственост с Община Ябланица част от поземлен имот от Общински 

поземлен фонд в землището на с. Добревци за обезщетяване на собственици, засегнати от 

отразяване на явна фактическа грешка и нанасяне на действителните координати на язовир – 

публична общинска собственост на Георги Петров Дачев и наследници на Павел Стоянов 

Якимов, както следва:  



 15 

           1.1. 0,505 дка (на стойност 216,00 лв.) от поземлен имот с идентификатор 21381.24.28 

по КККР на с. Добревци с площ на целия имот 4,963 дка, категория – 5, начин на трайно 

ползване – „нива“, местност „При язовира“, актуван с АОС № 6378/27.11.2024г.  

 

         2. Предоставя в съсобственост с Община Ябланица част от поземлен имот от Общински 

поземлен фонд в землището на с. Добревци за обезщетяване на собственици, засегнати от 

отразяване на явна фактическа грешка и нанасяне на действителните координати на язовир – 

публична общинска собственост на Георги Петров Дачев и наследници на Наньо Неколов 

Вайков, както следва:  

           2.1. 0,810 дка (на стойност 347,00 лв.) от поземлен имот с идентификатор 21381.24.28 

по КККР на с. Добревци с площ на целия имот 4,963 дка, категория – 5, начин на трайно 

ползване – „нива“, местност „При язовира“, актуван с АОС № 6378/27.11.2024г.  

 

         3. Предоставя в съсобственост с Община Ябланица част от поземлен имот от Общински 

поземлен фонд в землището на с. Батулци за обезщетяване на собственици, засегнати от 

отразяване на явна фактическа грешка и нанасяне на действителните координати на язовир – 

публична общинска собственост на „БМП груп“ ЕООД, както следва:  

           3.1. 0,555 дка (на стойност 222,00 лв.) от поземлен имот с идентификатор 02909.16.6 

по КККР на с. Батулци с площ на целия имот 1,000 дка, категория – 5, начин на трайно 

ползване – „нива“, местност „Пряода“, актуван с АОС № 6376/27.11.2024г.  

         4. Предоставя поземлени имоти от Общински поземлен фонд в землището на с. 

Орешене за обезщетяване на собственици, засегнати от отразяване на явна фактическа 

грешка и нанасяне на действителните координати на язовир – публична общинска 

собственост на Иван Петков Георгиев, както следва:  

            4.1. поземлен имот с идентификатор 53730.27.8 по КККР на с. Орешене (на стойност 

1414,00 лв.) с площ на целия имот 3,326 дка, категория – 5, начин на трайно ползване – 

„нива“, местност „Над селото“, актуван с АОС № 5433/25.08.2022г. 

            4.2. поземлен имот с идентификатор 53730.53.9 по КККР на с. Орешене (на стойност 

1119,00лв.) с площ на целия имот 2,634 дка, категория – 5, начин на трайно ползване – 

„нива“, местност „Найденчовското“, актуван с АОС № 5449/25.08.2022г.  

            4.3. поземлен имот с идентификатор 53730.57.8 по КККР на с. Орешене (на стойност 

977,00 лв.) с площ на целия имот 2,299 дка, категория – 5, начин на трайно ползване – 

„ливада“, местност „Джарковското“, актуван с АОС № 5450/25.08.2022г.  

            4.4. поземлен имот с идентификатор 53730.43.29 по КККР на с. Орешене (на стойност 

537,00 лв.) с площ на целия имот 1,263 дка, категория – 5, начин на трайно ползване – 

„нива“, местност „Попина шума“, актуван с АОС № 5443/25.08.2022г.  

 

         5. Възлага на Кмета на Община Ябланица да връчи решението на Общински съвет – 

Ябланица на Георги Петров Дачев, наследници на Павел Стоянов Якимов, наследници на 

Наньо Неколов Вайков, „БМП груп“ ЕООД, Иван Петков Георгиев и Общинска служба по 

земеделие – гр. Тетевен по реда на чл. 45ж, ал. 2, изречение второ от ППЗСПЗЗ.  

 

         Общ брой на общинските съветници: 11  /единадесет/ 

         ГЛАСУВАЛИ: 
         „За” – 8 общински съветници – Велизар Николаев, Иван Николов, Мариян Иванов, 

Милен Миленов, Полина Иванова, Румен Гаврилов, Симо Иванов, Янислав Костов;  

         „Против” – няма; 

         „Въздържали се” – 2 общински съветници – Иван Иванов, Любен Василев. 

 

         Г-н Иван Георгиев-общ.съветник – не участва в проведената процедура 

„Гласуване“ с оглед спазване разпоредбите на чл. 73-79 от Закона за противодействие 

на корупцията. 
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         По точка 2.5. Учредяване на еднократно право на прокарване на съоръжение на 

техническата инфраструктура през имот – общинска собственост, находящ се в с. Голяма 

Брестница.  

         Отношение взеха: 

           Г-н Румен Гаврилов-председател ОбС – представи точката и даде думата на 

председателя на ПК „Териториално развитие, инфраструктура и благоустрояване, селско и 

горско стопанство, транспорт, екология“. 

         Г-н Любен Василев-председател ПК – представи предложението за решение на 

постоянната комисия. 

         Г-н Симо Иванов-общ.съветник – поясни, че проекта за присъединяване на 

водопроводното отклонение е съгласуван с ВиК и няма проблем то да бъде осъществено. 

         Г-н Румен Гаврилов-председател ОбС – уточни, че следва в наименованието на точката 

да се конкретизира „възмездно“, така както е упоменато в самият проект за решение. 

 

         Обявена процедура „Гласуване“ на основание чл. 27, ал. 5 от ЗМСМА за приемане на 

представеното предложение за решение кмета на общината, подкрепено от ПК 

„Териториално развитие, инфраструктура и благоустрояване, селско и горско стопанство, 

транспорт, екология“ и ПК „Бюджет и финанси, общинска собственост, инвестиционна 

политика, европейски и национални програми и проекти, търговия, услуги и заетост”, 

едновременно с направената забележка за добавяне на текст от страна на г-н Румен 

Гаврилов-председател ОбС. 

 

         По т. 2.5. Общински съвет прие 

РЕШЕНИЕ 

 № 184 

гр. Ябланица, 19.12.2024г. 
 

         Относно: Учредяване на възмездно еднократно право на прокарване на съоръжение на 

техническата инфраструктура през имоти – общинска собственост, находящ се в с. Голяма 

Брестница. 

 

         На основание чл. 21, ал. 1, т. 8 от ЗМСМА, чл. 193, ал. 4, ал. 5 и ал. 8, чл. 210, ал. 1 от 

Закона за устройство на територията. 

 

ОБЩИНСКИ СЪВЕТ ЯБЛАНИЦА 

РЕШИ: 

 

         1. Дава съгласие да бъде учредено възмездно право на прокарване на съоръжение на 

техническата инфраструктура, а именно „Сградно водопроводно отклонение към 

съществуваща сграда в УПИ І-140, кв. 16 по плана на с. Голяма Брестница, общ. Ябланица“ 

съставляващ поземлен имот с идент. 15655.700.140 по Кадастралната карта и кадастралните 

регистри /КККР/ на с. Голяма Брестница, общ. Ябланица, с обща дължина 3,5 м., съгласно 

одобрено трасе през общински имот с идент. 15655.700.4131 по Кадастралната карта и 

кадастралните регистри на с. Голяма Брестница, общ. Ябланица. 

 

          2. Да бъде изготвена експертна пазарна оценка от лицензиран оценител на засегната 

площ общинска собственост, предмет на исканото право на прокарване, за сметка на 

възложителя Латинка Радославова Борисова. 

 

          3. Титулярът на учреденото с настоящото решение право на прокарване носи 

отговорност за спазване разпоредбата на чл. 193, ал. 5 от Закона за устройство на 

територията, а именно – да не се влошават условията за застрояване на поземления имот, да 
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не се възпрепятства установения начин на трайно ползване на имота и да не се засягат 

разрешени строежи или съществуващи сгради в него. 

 

         4. Възлага на Кмета на Община Ябланица да издаде заповед по реда на чл. 193 от 

Закона за устройство на територията (ЗУТ). 

 

         Общ брой на общинските съветници: 11  /единадесет/ 

         ГЛАСУВАЛИ: 
         „За” – 11 общински съветници – Велизар Николаев, Иван Иванов, Иван Николов, 

Иван Георгиев, Любен Василев, Мариян Иванов, Милен Миленов, Полина Иванова, 

Румен Гаврилов, Симо Иванов, Янислав Костов;  

         „Против” – няма; 

         „Въздържали се” – няма. 

 

 

         По точка 2.6. Предоставяне за безвъзмездно право на ползване на част от обект – 

общинска собственост - Спортен комплекс „Изгрев” гр. Ябланица, находящ се в гр. 

Ябланица, ул. „Васил Левски” – ПИ № 87014.701.1012. 

         Отношение взеха: 

           Г-н Румен Гаврилов-председател ОбС – представи точката и предложението становище 

на ПК „Бюджет и финанси, общинска собственост, инвестиционна политика, европейски и 

национални програми и проекти, търговия, услуги и заетост”. 

          Г-н Любен Василев-общ.съветник – попита какъв е начина помещенията за фитнес, 

които също се намират в сградата на Спортната зала, на І-вия етаж да бъдат отдадени под 

наем и след като се предоставя част от І-вия тежа на ВК „Изгрев“, включително и коридора 

няма ли да се откаже достъп до тези помещения от страна на волейболния клуб?! 

 

         В отворилата се дискусия по отношение на поставения от г-н Любен Василев-

общ.съветник въпрос мнение изразиха: г-н Румен Гаврилов-председател ОбС, г-н Найден 

Найденов-кмет на общината, г-н Симо Иванов-общ.съветник, г-жа Цонка Василева-зам.-

кмет, г-н Иван Георгиев-общ.съветник, г-жа Даниела Найденова-гражданин, г-жа Светла 

Симеонова-ст.експ. ОСЕ. 

 

         Тъй като други мнения и коментари по същество не бяха направени г-н Румен 

Гаврилов-председател ОбС обяви, че се преминава към процедура „Гласуване“ на основание 

чл. 27, ал. 5 от ЗМСМА за приемане на представеното предложение за решение от кмета на 

общината, подкрепено и допълнено в часта на т. 2. от ПК „Бюджет и финанси, общинска 

собственост, инвестиционна политика, европейски и национални програми и проекти, 

търговия, услуги и заетост”. 

 

         По т. 2.6. Общински съвет прие 

РЕШЕНИЕ 

 № 185 

гр. Ябланица, 19.12.2024г. 
 

         Относно: Предоставяне за безвъзмездно право на ползване на част от обект – общинска 

собственост - Спортен комплекс „Изгрев” гр. Ябланица, находящ се в гр. Ябланица, ул. 

„Васил Левски” – ПИ № 87014.701.1012. 

 

         На основание чл. 21, ал. 1, т. 8 от ЗМСМА, чл. 12, ал. 4 и чл. 39, ал. 4 от Закона за 

общинската собственост, чл. 64, ал. 3 и ал. 4 от Наредба № 2 за реда за придобиване, 

управление и разпореждане с общинско имущество във връзка с чл. 14, чл. 15 и чл. 16 от 

Закона за физическото възпитание и спорта. 
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ОБЩИНСКИ СЪВЕТ ЯБЛАНИЦА 

РЕШИ: 

 

         1. Учредява безвъзмездно право на ползване на Сдружение „Волейболен клуб „Изгрев“ 

със седалище и адресна управление гр. Ябланица върху следните помещения-публична 

общинска собственост: спортна зала за тренировки и срещи с площ от 613 кв.м., треньорска 

стая с площ от 13,65 кв.м., втора треньорска стая с площ от 7,23 кв.м., коридор с площ от 

3,90 кв.м., съблекалня с площ от 13,02 кв.м., сервизно помещение с площ от 9,89 кв.м., втора 

съблекалня с площ от 12,26 кв.м. и сервизно помещение с площ от 9,89 кв.м., находящи се на 

І-ви етаж в сградата на Спортен комплекс „Изгрев” гр. Ябланица (спортна зала) – сграда с 

идентификатор 87014.701.1012.1, в имот  с идентификатор 87014.701.1012 по Кадастралната 

карта и кадастралните регистри /КККР/ на гр. Ябланица, с административен адрес – гр. 

Ябланица, ул. „Васил Левски“, с обща площ от 907 кв.м., актуван с АОС № 

3876/20.01.2020г., за срок от 1 /една/ година, считано от 01.01.2025г. до 31.12.2025г., с оглед 

провеждане на тренировъчни занимания и официални срещи от календара на Българската 

федерация по волейбол. 

 

         2. Възлага на Кмета на общината да извърши всички законни процедури по 

предоставяне за безвъзмездно ползване на помещения-публична общинска собственост: 

спортна зала за тренировки и срещи с площ от 613 кв.м., треньорска стая с площ от 13,65 

кв.м., втора треньорска стая с площ от 7,23 кв.м., коридор с площ от 3,90 кв.м., съблекалня с 

площ от 13,02 кв.м., сервизно помещение с площ от 9,89 кв.м., втора съблекалня с площ от 

12,26 кв.м. и сервизно помещение с площ от 9,89 кв.м., находящи се на І-ви етаж в сградата 

на Спортен комплекс „Изгрев” гр. Ябланица (спортна зала) – сграда с идентификатор 

87014.701.1012.1, в имот с идентификатор 87014.701.1012 по Кадастралната карта и 

кадастралните регистри /КККР/ на гр. Ябланица, с административен адрес – гр. Ябланица, 

ул. „Васил Левски“,  с обща площ от 907 кв.м., актуван с АОС № 3876/20.01.2020г., за срок 

от 1 /една/ година, считано от 01.01.2025г. до 31.12.2025г. 

 

         Общ брой на общинските съветници: 11  /единадесет/ 

         ГЛАСУВАЛИ: 
         „За” – 11 общински съветници – Велизар Николаев, Иван Иванов, Иван Николов, 

Иван Георгиев, Любен Василев, Мариян Иванов, Милен Миленов, Полина Иванова, 

Румен Гаврилов, Симо Иванов, Янислав Костов;  

         „Против” – няма; 

         „Въздържали се” – няма. 

 

         По точка 2.7. Приемане на Културен календар на Община Ябланица за 2025г. 

         Отношение взеха: 

         г-н Румен Гаврилов-председател ОбС - представи точката и даде думата на 

председателя на ПК „Образование, култура, здравеопазване, социална политика, младежки 

дейности, спорт и туризъм”. 

         г-н Велизар Николаев-председател ПК – представи предложението за решение на 

постоянната комисия, като допълнително внесе яснота по отношение на Календара и факта, 

че той е отворен, могат да се добавят нови културни мероприятия. Даде пример с поставен 

въпрос по отношение на включен църковен празник, който се отбелязва в едно от селата на 

общината и поясни, че всеки един кмет може да направи предложение за включване на даден 

празник, пък било то и църковен, в Културния календар. 

 

         Обявена процедура „Гласуване“ на основание чл. 27, ал. 5 от ЗМСМА за приемане на 

представеното предложение за решение от кмета на общината, подкрепена от ПК 
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„Образование, култура, здравеопазване, социална политика, младежки дейности, спорт и 

туризъм”. 

 

         По т. 2.7. Общински съвет прие 

РЕШЕНИЕ 

 № 186 

гр. Ябланица, 19.12.2024г. 
 

         Относно: Приемане на Културен календар на Община Ябланица за 2025г. 

 

         На основание чл. 21, ал.1, т. 6, т. 23 и ал. 2 от ЗМСМА във връзка с чл. 17, ал. 1, т. 5 от 

същия закон. 

ОБЩИНСКИ СЪВЕТ ЯБЛАНИЦА 

РЕШИ: 

 

         1. Приема на Културен календар на Община Ябланица за 2025г. 

 

         Общ брой на общинските съветници: 11  /единадесет/ 

         ГЛАСУВАЛИ: 
         „За” – 11 общински съветници – Велизар Николаев, Иван Иванов, Иван Николов, 

Иван Георгиев, Любен Василев, Мариян Иванов, Милен Миленов, Полина Иванова, 

Румен Гаврилов, Симо Иванов, Янислав Костов;  

         „Против” – няма; 

         „Въздържали се” – няма. 

 

         По точка 2.8. Приемане на Годишна програма за развитие на читалищната дейност в 

община Ябланица за 2025г. 

         Отношение взеха: 

         г-н Румен Гаврилов-председател ОбС - представи точката и даде думата на 

председателя на ПК „Образование, култура, здравеопазване, социална политика, младежки 

дейности, спорт и туризъм”. 

         г-н Велизар Николаев-председател ПК – представи предложението за решение на 

постоянната комисия, като поясни, че за пореден път акцент се е поставил върху 

съществуването на читалището в с. Златна Панега и факта, че комисията не е стигнала по 

същество до приемане на дадено решение по този въпрос. 

 

         В отворилата се дискусия по отношение НЧ „Христо Ботев-1927“ с. Златна Панега 

мнение изразиха: г-н Владимир Василев-мл.експ. СП, г-жа Малина Росманова-секретар НЧ 

„Наука-1901“ гр. Ябланица, г-н Румен Гаврилов-председател ОбС, г-н Иван Георгиев-

общ.съветник. 

         Извода, който се изведе е: Читалищата са самостоятелна юридическа единица и 

като такава Общински съвет Ябланица няма никакви правомощия да се произнася с 

каквато и да е било решение. Особено по въпроса дадено читалище под каква форма да 

съществува – като самостоятелна юридическа единица или като филиал към друго 

читалище. Счита се, че е необходимо кмета на с. Златна Панега, заедно с изявените 

читалищни дейци в селото, както и жителите на селото да се организират и да вземат 

решение по какъв начин тяхното НЧ „Христо Ботев-1927“ с. Златна Панега да се запази 

и съществува. 

 

         Обявена процедура „Гласуване“ на основание чл. 27, ал. 5 от ЗМСМА за приемане на 

представеното предложение за решение  от кмета на общината, подкрепено и допълнено от 

ПК „Образование, култура, здравеопазване, социална политика, младежки дейности, спорт и 

туризъм”. 
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         По т. 2.8. Общински съвет прие 

РЕШЕНИЕ 

 № 187 

гр. Ябланица, 19.12.2024г. 
 

         Относно: Приемане на Годишна програма за развитие на читалищната дейност в 

община Ябланица за 2025г. 

 

         На основание чл. 21, ал. 1, т.6, т. 12, т. 23 и ал. 2 от ЗМСМА във връзка с чл. 26а, ал. 2 

от Закона за народните читалища. 

 

ОБЩИНСКИ СЪВЕТ ЯБЛАНИЦА 

РЕШИ: 

 

         1. Приема Годишна програма за развитие на читалищната дейност в община Ябланица 

за 2025 година. 

         2. Приема финансирането на Годишната програма за развитие на читалищната дейност 

в община Ябланица за 2025 година да бъде в рамките на размера на определената допълваща 

общинска субсидия от бюджета на Община Ябланица за 2025г. 

         3. Упълномощава Кмета на Общината да подпише договор с всяко читалище в община 

Ябланица, за изпълнение на Годишната програма за развитие на читалищната дейност в 

община Ябланица за 2025г., изготвена на база представените програми от тяхна страна. 

 

         Общ брой на общинските съветници: 11  /единадесет/ 

         ГЛАСУВАЛИ: 
         „За” – 11 общински съветници – Велизар Николаев, Иван Иванов, Иван Николов, 

Иван Георгиев, Любен Василев, Мариян Иванов, Милен Миленов, Полина Иванова, 

Румен Гаврилов, Симо Иванов, Янислав Костов;  

         „Против” – няма; 

         „Въздържали се” – няма. 

 

         По точка 2.9. Приемане на Програма за опазване на околната среда на община 

Ябланица 2021 - 2028 г. и приложената към нея на основание чл. 52, ал. 2 от Закона за 

управление на отпадъците, като неразделна част - Програма за управление на отпадъците на 

община Ябланица 2021 – 2028г. 

         Отношение взеха: 

         Г-н Румен Гаврилов-председател ОбС – представи точката и даде думата на  

председателя на ПК „Териториално развитие, инфраструктура и благоустрояване, селско и 

горско стопанство, транспорт, екология“. 

         Г-н Любен Василев-председател ПК – представи предложението за решение на 

постоянната комисия. 

         Г-н Румен Гаврилов-председател ОбС – поясни, че текстовете и на двете програми са 

били обстойно дискутирани на заседанието на постоянната комисия. 

 

         Обявена процедура „Гласуване“ на основание чл. 27, ал. 5 от ЗМСМА за приемане на  

представеното предложение за решение от кмета на общината, подкрепена от ПК 

„Териториално развитие, инфраструктура и благоустрояване, селско и горско стопанство, 

транспорт, екология“. 

 

         По т. 2.9. Общински съвет прие 

РЕШЕНИЕ 

 № 188 

гр. Ябланица, 19.12.2024г. 
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         Относно: Приемане на Програма за опазване на околната среда на община Ябланица 

2021 - 2028 г. и приложената към нея на основание чл. 52, ал. 2 от Закона за управление на 

отпадъците, като неразделна част - Програма за управление на отпадъците на община 

Ябланица 2021 – 2028г. 

 

         На основание чл. 21, ал. 1, т. 12 и ал. 2 от ЗМСМА, във връзка с чл. 79, ал. 4 от Закона за 

опазване на околната среда и чл. 52, ал. 2 и ал. 8 от Закона за управление на отпадъците. 

 

ОБЩИНСКИ СЪВЕТ ЯБЛАНИЦА 

РЕШИ: 

 

          1. Приема Програма за опазване на околната среда на община Ябланица 2021-2028г. 

          2. Приема Програма за управление на отпадъците на община Ябланица 2021-2028г.  

 

         Общ брой на общинските съветници: 11  /единадесет/ 

         ГЛАСУВАЛИ: 
         „За” – 11 общински съветници – Велизар Николаев, Иван Иванов, Иван Николов, 

Иван Георгиев, Любен Василев, Мариян Иванов, Милен Миленов, Полина Иванова, 

Румен Гаврилов, Симо Иванов, Янислав Костов;  

         „Против” – няма; 

         „Въздържали се” – няма. 

 

         По точка 2.10. Кандидатстване на Община Ябланица с проектно предложение по 

процедура №BG16FFPR002-2.004 „Мерки за изграждане, разширяване и/или надграждане на 

общински/регионални системи за разделно събиране и рециклиране на биоразградими 

отпадъци -втора“ по Приоритет 2 „Отпадъци“ на Програма „Околна среда“ 2021-2027.“. 

         Отношение взеха: 

         Г-н Румен Гаврилов-председател ОбС – представи точката и поясни, че материалът не е 

разглеждан на комисия, като изрази предположение, че са имали време да го разгледат и 

откри дискусията по тази точка от дневния ред. Разбира се, докато още не са намислили 

какво да питат, той ще си позволи да зададе два, три  въпроса: 1. Така както е изготвено 

предложението излиза, че Община Ябланица самостоятелно ще кандидатства с това 

проектно предложение, но според него трябва да е записано - „Кандидатстване на Община 

Луковит в партньорство с Община Ябланица, Община Тетевен и Община Роман с проектно 

предложение по процедура….“? Така поне са записвали досега, когато е ставало на въпрос за 

неща които се случват в Регионалния център за управление на отпадъците-Луковит. Дали ще 

е за изграждане на Клетка №2 в депото, дали ще е за системи за разделно събиране и 

рециклиране, все е едно и също…Дават съгласие Община Луковит или кмета на Община 

Луковит, в качеството му на председател на Регионалното сдружение за управление на 

отпадъците и т.н. Така както им е представено предложението  в  паспортната си част, т.е. в 

относно не кореспондира с текста на  т. 2 от предложението за решение, което им се предлага 

в края на този материал. Там е записано, цитира: „2. Дава съгласие Община Ябланица да 

кандидатства в партньорство и сключване на споразумение с Общините Луковит, Тетевен и 

Роман за проектно предложение по процедура №BG16FFPR002-2.004 „Мерки за изграждане, 

разширяване и/или надграждане на общински/регионални системи за разделно събиране и 

рециклиране на биоразградими отпадъци -втора“ по Приоритет 2 „Отпадъци“ на Програма 

„Околна среда“ 2021-2027 г.“. Примерно при община Червен бряг няма разлика между това, 

което е записано в относно и в т. 2 от проекта за тяхното решение, цитирам – „2. Дава 

съгласие Община Червен бряг да кандидатства самостоятелно с проектно предложение по 

процедура №BG16FFPR002-2.004 „Мерки за изграждане, разширяване и/или надграждане на 

общински/регионални системи за разделно събиране и рециклиране на биоразградими 

отпадъци -втора“ по Приоритет 2 „Отпадъци“ на Програма „Околна среда“ 2021-2027г.“. 
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Вторият му въпрос е - има ли яснота, защо след като в ИСУН 2020 в „Срокове за 

кандидатстване“ е записано, че кандидастването с това проектно предложение започва от 

17.30 ч. на 20.06.2024г. чак сега се сещат, че крайния срок е 05.01.2025г. и се разбързаха, да 

не  изпуснат срока. Има ли яснота по въпроса след като от Луковит е изпратено готово 

предложението на кметовете на общините Тетевен, Ябланица и Роман още на 12.12.2024г. 

/миналия четвъртък, когато заседаваха и постоянните комисии/, защо това предварително 

подготвено от специалистите в Община Луковит предложение се входира в  Общиндски 

съвет Ябланица пет дни по-късно - на 17.12.2024г.? Третият му въпрос е свързан с това, че в 

проекта за решение трябва да бъде посочен точен процент на съфинансирането. В 

обяснителната записка е записано, че – „Съфинансирането (собственото участие) от страна 

на бенефициентите е задължително и е в размер на минимум 20 % от общия размер на 

допустимите разходи по проекта.“. Минимум 20%, а четирите общини с какъв процент ще 

бъдат? Има ли яснота по този въпрос? Изобщо дискутиран ли е този въпрос на Общото 

събрание на регионалното сдружение? И защо никъде не е пояснено, че този процент ще се 

раздели между четирите общини по равно, съгласно решението на Общото събрание на 

основание чл. 26, ал. 1, т. 11 от ЗУО. В Условията за кандидатстване изрично е записано, че 

„Кандидатстващите общини следва да определят и дяловете на съсобственост на всяка една 

от тях в изгражданата с проекта инсталация за компостиране. Поетият ангажимент следва да 

се обективира и в решенията на Общинските съвети на общините, подали общо проектно 

предложение“. Да не говорят, че не вижда към предложението на кмета да е приложено 

споразумението за партньорство или поне проекта на споразумение, с което се уреждат 

ангажиментите между общините – партньори при кандидатстване и изпълнение на 

проектното предложение. То не е за подценяване, тъй като с него се определят най-малкото: 

конкретните задачи на всяка една от общините във връзка с подготовката и подаването на 

проектното предложение, планирането, управлението и изпълнението на дейностите по 

проекта, финансовите ангажименти на всяка една от общините и взаимоотношенията във 

връзка с изпълнението на проекта, включително и при налагана финансова корекция на 

бенефициента от страна на Управляващия орган и т.н. И четвърти въпрос, да изискванията за 

това какво трябва да съдържат самите решения на общинските съвети по това предложение 

са спазени: поемане на ангажимент съответната община да не се присъединява към друго 

РСУО за срока за изпълнение на проекта и най-малко за срок от 5 години след окончателното 

плащане на средствата за проекта, кандидатстване по процедурата, приемане на актуална 

Общинска програма за управление на отпадъците на съответната община или решения на 

Общинските съвети на всички общини в региона за одобрение на Регионална програма за 

управление на отпадъците, във връзка с изискването на чл. 52, ал. 8 от ЗУО, сключване на 

споразумение за партньорство и относно собствеността на инсталацията за компостиране, 

придобиване на собственост на имот/и с приложена обосновка, въз основа на проучване, за 

липсата на подходящи общински терени за изграждане на инфраструктурата по проектното 

предложение. Подчерта, че нещо много важно е пропуснато да се спомене, а именно, че е 

допустимо решението на Общински съвет да бъде представено и на по-късен етап /по време 

на оценката на проектно предложения от финансиращия орган/. 

         Г-жа Светла Симеонова-ст.експ- ОСЕ – обясни, че към настоящи момент се изготвя 

проектната документация от консултантите работещи към Община Луковит и затова 

предложението не е представено в своята цялост – с конкретни суми. В момента се изчислява 

за всяка една община какви и колко съдове ще са необходими, машини и т.н. Във връзка с 

това какъв е размерът на конкретната сума, с която ще се кандидатства и % съфинансиране, 

които ще се поеме от всяка една община на този етап няма яснота. Проекта на споразумение 

между общините също е в процес на разработване. Предварително са направили калкулация 

при самостоятелно участие, но не им се връзва чисто финансово – с оглед закупуване на 

съдове, машини, осигуряване на работници, функциониране и осигуряване на площадка, 

която да бъде изградена и да отговаря на съответните процедури, включително 

съгласуването й през РИОСВ. Няма да им стигнат нито силите, нито средствата. Това е 
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единствения вариант – заедно с останалите общини от сдружението. Община Червен бряг 

искат да са самостоятелно, тъй като те имат, определена във времето, площадка. А и смятат, 

че ще се справят с всички разходи самостоятелно. Де факто, не се знае кои от общините имат 

желание да участват в тази инициатива за това са стигнали до решението  да се участва с 

общо предложение. По тези причини предложението е представено в този вид.  

         Г-н Иван Георгиев-общ.съветник – уточни, че това тичане без заседание на комисия, без 

бюджет, е не сериозно. Още в началото на годината се е казало, ако внимателно са слушали, 

какъв ще е реда и начина за участието на Общината с проекти. Първо предложението за 

кандидатстване се внася на комисия, с излизане на постановлението или заповедна на 

министъра както е в този случай, комисията веднага реагира и го вкарва на общински съвет, 

за допустимост и даване на съгласие дали ще се участва или няма да се участва. Това, в пет 

без десет, без никакви данни, проект на споразумение няма. Риторично попита кой ще го 

одобри?! Съветниците се занимават с точни цифри. Колко е общата стойност на проекта – 

няма информация?! Общината с какъв процент ще участва?!Това е трябвало да се ангажира 

на тази среща, която е проведена в Луковит. Колко е процента съфинансиране – минимум 20 

%?! Добре. Утре ще кажат, че общински съвет трябва да гласува 50% от бюджета за 

съфинасиране! Кой ще гласува и кой ще разреши?! Това са обществени средства и комисията 

ще е категорично против за разходването на тези средства. Тъй като това не е толкова важен 

проект, може да го отложат и утре, дай боже, като стане документацията готова и имат 

яснота с всички цифри, да го внесат пак за разглеждане. От догодина когато влизат новите 

правила и държавата ги задължава да вдигнат и такса битови отпадъци може отново да 

кандидатстват, но да липсва тези данни и да карат общинските съветници да гласуват?! 

Комисията няма да гласува, та какво остава за Общински съвет! Никой няма да откаже, но 

тук няма никаква информация. Попита кой е казал, че ще трябва да се участва заедно? Как са 

го решили сами, след като Общински съвет трябва да вземе това решение?! Имали са 6 

месеца или 3 месеца, за да провеждат срещи, да подготвят документация. След като са го 

дискутирали в Луковит е трябвало да го подложат на дискусия и на комисия, или на 

заседание на Общински съвет. Луковит решили и Ябланица трябва да реши. Другото нещо – 

Община Тетевен. Тя, не е участвала досега в сдружението. Попита как така се появяват в 

един момент и те да участват?! Община Тетевен има отделна площадка /депо/ за 

сметосъбиране. Иска се % с който ще се участват, а те с какъв % ще участват? Подчерта, че 

това няма да стане и категорично ще гласува „Против“! Когато ги внасят тези предложения, 

винаги отдолу да присъства и подписа на юриста на общината. В настоящото предложение се 

е подписал, някакъв си произвел се в юрисконсулт на общината – Артур Асланян. Този човек 

не е юрист на общината! Общината си има юрист! Този юрист може да го използват при 

разработването на проектите, но не и да изготвя предложенията за кандидатстване с даден 

проект. Отправи молба от 01.01.2025г., на всички заседания на Общински съвет, юриста на 

общината да присъства, за да може когато има въпроси да ги консултира на момента! 

         

         Тъй като други мнения и коментари по същество не бяха направени г-н Румен 

Гаврилов-председател ОбС обяви, че се преминава към процедура „Гласуване“ на основание 

чл. 27, ал. 5 от ЗМСМА за приемане на представеното предложение за решение от кмета на 

общината. 

 

         Общ брой на общинските съветници: 11  /единадесет/ 

         ГЛАСУВАЛИ: 
         „За” – 2 общински съветници – Велизар Николаев, Полина Иванова; 

         „Против” – 4 общински съветници – Иван Иванов, Иван Георгиев, Любен Василев, 

Румен Гаврилов; 

         „Въздържали се” – 5 общински съветници – Иван Николов, Мариян Иванов, Милен 

Миленов, Симо Иванов, Янислав Костов. 

         Предложението за решение представено от Кмета на Общината не се приема. 
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          По т. 2.10. Общински съвет не излиза с решение след проведената процедура 

„Гласуване“ на основание чл. 27, ал. 5 от ЗМСМА, по представеното предложение от 

Кмета на Община Ябланица, относно кандидатстване на Община Ябланица с проектно 

предложение по процедура №BG16FFPR002-2.004 „Мерки за изграждане, разширяване 

и/или надграждане на общински/регионални системи за разделно събиране и 

рециклиране на биоразградими отпадъци -втора“ по Приоритет 2 „Отпадъци“ на 

Програма „Околна среда“ 2021-2027.“,  поради липса на представена ясна и точна 

информация по отношение на финансовия ангажимент от страна на Община Ябланица, 

включително и не представен проект на споразумение за партньорство между 

общините, участващи в общото проектно предложение с оглед изпълнение на 

посочените задължителни изисквания в Условията за кандидатстване по процедурата.        

 

         Препоръка: Юриста на Община Ябланица да присъства на всяко заседание на 

Общински съвет Ябланица. 
 

 

         По точка 3. Питания, мнения, разни. 

         Отношение взеха: 

         Г-н Румен Гаврилов-председател ОбС – уточни, че до момента писмени питания няма 

постъпили в деловодството на Общински съвет. Даде думата за мнения, предложения и 

коментари. 

         Г-н Любен Василев-общ.съветник – постави въпрос по отношение реализацията на 

проект „Реконструкция вътрешна водопроводна мрежа гр. Ябланица – ул. „Мико Петков“, 

ниска зона от ОТ 219 до ОТ 165“ и начина на присъединяване на жилищните имоти по 

дължината на трасето към самия водопровод. 

         Отношение в дискусията по поставения въпрос взеха: г-н Симо Иванов-общ.съветник, 

г-н Любен Василев-общ.съветник, г-н Иван Георгиев-общ.съветник, г-н Румен Гаврилов-

председател ОбС, г-н Найден Найденов-кмет на общината. 

         Г-жа Мая Петкова-кмет с. Орешене – постави въпрос по отношение изхвърлянето и 

извозването на строителни отпадъци и струпани клони и храсти на територията на с. 

Орешене. 

        Отношение в дискусията по поставения въпрос взеха: г-н Найден Найденов-кмет на 

общината и г-жа Цонка Василева-зам.-кмет. 

         Г-н Велизар Николаев, в качеството си на хореограф, отправи покана към всички 

присъстващи в залата по повод предстоящия концерт на ДТШ „ТАЛАНТ“ - 5 години от 

създаването на Школата.  

 

         г-н Румен Гаврилов-председател ОбС – уточни, че поради изчерпване на дневния ред 

закрива заседанието на Общински съвет Ябланица  в l6:20 часа. 

 

 

 

 

 

         Румен Гаврилов: /п/ 

         Председател Общински съвет Ябланица 

 

 

         Протоколчик: /п/ 

         Цветомира Петрова 

         Гл.експ. АИТООС 


